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Kystpartiet i Finnmark kre-
ver økt satsing på skredsik-
ring i fylket.

Under årsmøtet ble det vedtatt
en resolusjon som spesielt peker
på at rassikringen må intensive-
res der det ikke finnes alternativ
kommunikasjon.

Spesielt 882 og 883, samt strek-
ninga Sør-Tverrfjord-Sandland
og Tverrfjord-Nuvsvåg blir truk-
ket fram.

– Kystpartiet Finnmark ønsker at
utbyggingen av kystriksveien
skal prioriteres, herunder utbyg-
ginga av veiforbindelsen Vardø –
Båtsfjord, heter det i vedtaket.

Strikke-
kafè
Alta husflidslag inviterer
til strikkekafè på Park
cafè onsdag klokken 19. –
Der skal vi strikke og
skravle. Alle er velkom-
men. Ta med strikketøy,
sier Turid Svaler.

Det handler om et prosjekt som skal
få flere kvinner til å uttale seg og
holde taler i offentlige rom.
Dessuten skal
Utenriksdepartementet få en klarer
kvinneprofil og kvinnelige grün-
dere og næringslivsledere skal vises
bedre.

Prosjektet er kalt «Her High
North», og kan få 400.000 kroner
dersom kultur, næring og samferd-
selsutvalget går for innstillinga på

møtet denne uka. Dette vil da bli en
av de større satsningene på likestil-
ling Finnmark fylkeskommune har
vært med på.

Trine Lise Olsen (til venstre) og
Linn Henriksen er kvinnelige
næringslivsutviklere fra Finnmark
som er synlig lokalt, regionalt og
nasjonalt. I høst var de på gründer-
konferanse med ungdom fra hele
Finnmark. 

(Arkivfoto: Kita Eilertsen)

Kvinner skal vises bedreKrever skredsikring

Sisa får en vital rolle
når framtidens inte-
greringspolitikk nå
skal utformes.

For en tid tilbake fikk Kultur-
senteret Sisa en henvendelse fra
Integrerings- og mangfoldsdirek-
toratet (Imdi). Ønsket var at Sisa
ble med på laget når den nye inn-
vandringspolitikken skal meisles
ut.

Det sa Sisa-leder John-Tore
Martinsen ubetinget «ja» til.

Spennende
– Vi synes det var veldig stilig å bli
spurt om dette. I praksis har Imdi
bedt Sisa om hjelp til å skape
framtidens integreringspolitikk.
Vi kunne ikke si nei, sier
Martinsen.

Årsaken til at akkurat Sisa har blitt
spurt, er ifølge han at man har
klart å skape naturlige møteplas-
ser mellom innvandrere og lokal-
befolkning. Dette ønsker direkto-
ratet å få til også andre steder.

Martinsen mener suksessen til
Sisa kommer av flere ting.

– Vi møter hverandre med stolt-
het og gjensidig respekt her på
Sisa. Den norske holdningen har
vært at «de» kommer til «oss» og
dermed må tilpasse seg den nor-
ske kultur og levemåte. På Sisa har
vi snudd litt på dette, og tenker at
også «vi» har mye å lære fra
«dem», forklarer han.

Martinsen trekker ikke fram
muslimers respekt for eldre og for
psykisk utviklingshemmede som
et godt eksempel på hvor vi nord-
menn har mye å lære.
– Vi er litt for flinke til å slå fast at

vi er vellykkede og flinke her i
Norge. Men slett ikke alt er perfekt
her. Innvandrere ser for eksempel
med bekymring på nordmenns
holdninger til alkohol, seksuell
debut og annet. Den dagen vi tar
slikt inn over oss og lærer av fei-
lene de ser, vil vi også utvikle det
norske samfunnet i riktig retning,
mener han.

– Hva er feil med dagens integre-
ringspolitikk?

– En av de største feilene vi gjør i
dag er at vi ikke anerkjenner hvil-
ken ressurs innvandrerne kan
være. Vi ser på dem som «klien-
ter» i stedet for bidragsytere. Det
vi ofte glemmer er at dette er
mennesker som ikke ønsker å stå
på utsiden av samfunnet, som

noe eksotisk eller som noe farlig
og ukjent. De aller fleste ønsker å
bidra, de ønsker å jobbe og ta del i
samfunnet.

– Hvordan snur vi dette?

– Vi må åpne opp samfunnet på
en bedre måte. Næringslivet må
tørre å ansette innvandrere, poli-
tikere må si klart fra hvordan vi
skal ha det, skolene må legge til
rette for foreldre og barn med en
annen bakgrunn. Og vi som pri-
vatpersoner må tørre å møte disse
menneskene.

Må stille krav
Martinsen understreker at han
ikke forfekter et syn om at kun
nordmenn og det norske sam-
funn må endre seg. For også våre
nye landsmenn er nødt til å ta et
tak:

– Vi er nødt til å tørre å stille klare
krav til innvandrerne. Det skal
ikke være mulig å komme inn i et

samfunn med en holdning om at
man ikke vil bidra. De skal delta i
det norske samfunnslivet, for
eksempel på foreldremøter,
innen frivillige aktiviteter. De er
nødt til å gjøre en innsats for å
integrere seg selv og motivere
sine barn til å delta i samfunnsli-
vet. Jeg er overhodet ikke med på
at de skal slippe å bidra selv, sier
han.

– Fra samfunnets side må man
hjelpe til slik at de for eksempel
forstår hva som er misjonen med
et foreldremøte, hvorfor man har
slike møter og hva man skal dis-
kutere her.

Kommunen med
Fem kommuner i Nord-Norge,
deriblant Alta, er plukket ut til å
delta på Imdi sitt prosjekt, hvor
Sisa som nevnt vil få en nøkkelrol-
le. I løpet av mars skal de fem
kommunene, representert ved
ordfører og rådmann, møtes og
deretter sette seg ned med pro-

blemstillingen. Den øvrige pro-
gresjonen har ikke Martinsen
oversikt over nå.

– Hva håper du vil komme ut av
den jobben som nå foregår?

–  Jeg håper vi klarer å få et åpnere
og mer inkluderende samfunn.

Jeg håper «den gamle dama» skal
slippe å være redd for de mørkhu-
dede som har flyttet inn i nabola-
get, fordi hun møter dem på så
mange andre arenaer som mulig.
Og jeg håper at vi skal få til en vel-
fungerende og god innvandrings-
politikk. For det har både nord-
menn og innvandrere fortjent.

Blir nasjonal ledestjerne
Av Tom Skoglund

tom@altaposten.no

LEDER AN I VIKTIG ARBEID: Sisa blir en viktig bidragsyter når Imdi nå jobber for å stake ut kursen for framtidens integreringspolitikk. John-Tore Martinsen setter stor pris på tilli-
ten Sisa har fått fra direktoratet. (Foto: Tom Skoglund)

Sisa skal ikke være alene om å
meisle ut framtidens integre-
ringspolitikk. Med på laget er
blant andre professor i sosial-
antropologi Tommas Hylland
Eriksen.

– Han har takket ja til å bistå
Sisa i dette viktige arbeidet. Vi
skal blant annet delta på
Hylland Eriksens konferanse
«hva er lokalsamfunn» nå i
april, forteller Martinsen.

Får bistand fra 
Hylland Eriksen


